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DAGSORDEN 
 
 
Mødedato: 

 
6. marts 2024 

 
Mødetidspunkt: 

 
Kl. 10:00 – 14:30 

 
Mødested: 

 
Kystvejen 16, 2770 Kastrup 
 

 
Deltagere: 

 
Jørn Rise (fra kl. 13.00), Kim Andersen, Jørn Laursen (på Te-
ams), Henrik Michaelsen, Simon Larsen, Ole Pedersen 

 
Afbud: 

 
Adnan Feim og Allan Christensen 

 
Referent: 

 
Ole 

 
DAGSORDEN: 
 

1. Velkomst (fast punkt) 

Kim bød velkommen. 
 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Dagsorden blev godkendt. 
 

3. Opfølgning på referat fra seneste møde (fast punkt) 

Punkt 7, Status på Trivselsmålinger: 
Det bliver igen taget op i SU, at vi ønsker at få indsigt i trivselsmålingerne på enheds-
niveau. SU bør som minimum have adgang til besvarelserne på enhedsniveau. 

Punkt 9, Bordet rundt: 
Spørgsmål om hundetjenesten er rejst i SU. Det er et af de seks områder, der skal 
være et specielt fokus på, så Toldudvalget håber på et oplæg fra direktionen vedrø-
rende evaluering af hundetjenestens organisering. 
 

4. Status på omorganiseringen af Toldstyrelsen 

Der var en bred drøftelse om, hvordan det går med omorganiseringen i Toldstyrelsen.  

Der er skævheder i nogle af de opdelinger i enheder, der er lavet ved den nye struktur 
– og der bliver flyttet meget rundt på lederne i organisationen. Dette virker i nogle til-
fælde tilfældigt, og det er noget kaotisk, at man har valgt at ”røre rundt i gryden” på 
den måde.  
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Toldudvalget respekterer naturligvis, at ledelsen har ret til at lede og fordele – også i 
ledelsen – men udvalget håber, at der også bliver taget hensyn til lederne og herunder 
set på benyttelsen af souschefer i enhederne. 

Repræsentanterne i SU vil endnu en gang pege på, at ikke alle beslutninger omkring 
omstruktureringen synes at være truffet på et oplyst grundlag – og at forbundets til-
lidsrepræsentanter gerne vil bidrage med konstruktivt indspark. 

Der er endnu ikke kommet ro på organisationen efter de omfattende omstrukturerin-
ger. Toldudvalget håber, at det snart sker – og vil igen bringe problemområderne frem 
i SU i håbet om, at ledelsen vil lytte til organisationernes bidrag og justere uhensigts-
mæssigheder i den nye struktur. 

På nogle områder synes det lidt uklart, hvem der er ledere og souschefer, og der vil 
derfor i SU blive opfordret til, at der udarbejdes formelt organisationsdiagram, der vi-
ser den nye ledelsesstruktur. 

Toldudvalget udtrykte generelt en bekymring omkring, at organisationerne ikke invol-
veres tidligt nok i grundlaget for ledelsens beslutninger, som fører til løsninger, der ser 
fint ud på overfladen, men som bygger på uhensigtsmæssigheder. 

Toldstyrelsens hovedkontor skal flytte fra Slet Parkvej og til Lyseng Allé i år, men per-
sonaleorganisationerne er ikke tilstrækkeligt involveret/informeret i den planlagte flyt-
ning. Jørn Laursen tager fat i spørgsmålet i det nedsatte flytteudvalg. 

Kim orienterede om lukningen af Peterdalsvej og flytning af medarbejdere og funktio-
ner til Kystvejen, som er ombygget. Man imødeser en evaluering af processen med 
ombygninger af lokaler og vil følge op på i SU, at det sker. 

 

5. Status på EUTK 

Kim orienterede om status på arbejdet med EUTK og implementeringen af de nye sy-
stemer.  

Det gamle eksportsystem blive snart lukket, så der alene skal arbejdes i det nye sy-
stem på området. Her viser de allerede indhøstede erfaringer, at der med det nye sy-
stem er tale om et værktøj, der har en dårligere funktionalitet for medarbejderne end 
det gamle system. 

Toldudvalget er ikke bekendt med økonomien, men det antages, at udviklingen af det 
nye system både har kostet mere og taget længere tid end forventet. Samtidig udtryk-
kes der en frygt for, at Toldstyrelsen med de nye systemer må anvende flere ressour-
cer til administration, da det nye ”kliksystem”, som fordrer mange klik med musen, er 
mere besværligt at anvende på grund af en mindre brugervenlig brugergrænseflade. 

I lyset af de mange ressourcer, der er anvendt på udvikling af de nye systemer, er det 
ærgerligt, at funktionaliteten for medarbejderne ikke er bedre. I princippet kan syste-
met alt, men da der er tale om et standardsystem, har man af sparehensyn fravalgt en 
række tilpasninger af systemet, som kunne havde forbedret funktionaliteten. 

Toldudvalget vil forsat nøje følge udviklingen af de nye systemer – herunder tilpasnin-
gen af de systemer, der allerede er sat i drift. 

 

6. Status på PULS – Herunder specifikt lønforhandlinger 
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Kim orienterede om, at der i alt med tillidsrepræsentanternes egne indstillinger er 
modtaget 139 indstillingsskemaer og 11 anbefalinger af kolleger. Med 218 medlemmer 
er der derfor modtaget skemaer fra omkring 64%. 

Opdateret oversigt over skemaerne vil nu blive sendt ud til de koordinerende tillidsre-
præsentanter, som står for visiteringen. 

Der skal udveksles materiale med ledelsen som grundlag for forhandlingerne den 11. 
marts, og forinden afholder tillidsrepræsentanterne et møde på Teams, hvor visiterin-
gerne gennemgås. 

Toldudvalget drøftede processen for tillægsforhandlingerne, som i år har været lidt ”ro-
det” og præget af de gennemførte omstruktureringer i Toldstyrelsen. Det har bl.a. gi-
vet nogle udfordringer for de enheder, der har fået en ny leder. Her er det den nye le-
der, der skal foretage indstillingen – men det bør ske på baggrund af en overdragel-
sesforretning, hvor den gamle leder kan komme med input. Udvalget vil påpege den 
udfordring i forbindelse med evalueringen af årets proces i Toldstyrelsen. 

 

7. Status på SU – Herunder dialogmøder med Udir 

Kim orienterede om, at underdirektørerne igen er begyndt at indkalde til dialogmøder, 
men kun fællestillidsrepræsentanten (Kim). Toldudvalget opfordrer til, at der indkaldes 
to tillidsrepræsentanter fra DTS således, at den koordinerende tillidsrepræsentant også 
kan deltage. 

Kim er koordinerende tillidsrepræsentant for Samfundsbeskyttende Kontrol, Økonomi 
og Forretningsudvikling, Stab samt Direktionssekretariatet mens Jørn Laursen er det 
for Erhverv, Ekspedition og Varekontrol samt Jura og Eksterne Relationer. Kim vil 
skrive til underdirektørerne omkring ønsket. 

 

8. Bordet rundt (fast punkt) 
 
Toldudvalget drøftede i lyset af Administrations- og Servicestyrelsens fokus på områ-
det forskellige aspekter omkring overvågning af medarbejderne – herunder kamera-
overvågning på Toldstyrelsens adresser og registrering af anvendelse af tjenestekøre-
tøjer.  
 
Udvalgets budskab til medlemmerne er, at man altid skal være opmærksom på de reg-
ler, der er meldt ud – f.eks. omkring tidsregistrering og benyttelse af tjenestebiler – og 
at man foretager korrekte registreringer i vagtrapporter.   
 
Toldudvalget planlægger et møde med direktør Christian Lützen, og direktøren vil der-
for blive inviteret i forbindelse med udvalgets møde i Padborg den 14. maj 2024. 
 
Kim orienterede om sager vedrørende proportionalitetsprincippet, hvor der er kommet 
svar, som har givet baggrund for en anke. Det er fortsat udvalgets klare opfattelse, at 
ledelsen bør starte med en ”kammeratlig samtale” fremfor straks at involvere HR og 
give skriftlige advarsler. 
 
Kim orienterede videre om sager, hvor medlemmer har anmeldt krænkende adfærd. 
Sagerne er endnu ikke afsluttet. 
 
Det forlyder, at TRIO-møderne nu starter op igen efter omorganiseringen, og Toldud-
valget ser frem til involvering af tillidsrepræsentanterne i arbejdet. 
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Der er kommet mere opmærksomhed på synligheden af Toldstyrelsens arbejde i for-
bindelse med pressemeddelelser ved f.eks. beslag. 
 
Der er kommet svar fra underdirektør vedrørende tidsregistrering i forbindelse med 
syg hund, hvor hundeføreren skal anvende en feriedag. Svaret bringes videre til Jørn 
Rise med henblik på generel dialog med direktøren for Toldstyrelsen omkring forholdet. 
 
Der har været afholdt medlemsmøde med medlemmerne i Servicedesk omkring ar-
bejdsvilkårene. Der følges op på forholdet i dialogen med direktøren om problemstillin-
gerne. 
 
Jørn Rise orienterede om dialog med politikere om forholdene på toldområdet. 
 
Jørn Laursen pegede på den kommende havneudvidelse i Aarhus, hvor det er nødven-
digt at være med allerede i planlægningsfasen for at få etableret hensigtsmæssige fa-
ciliteter til toldkontrol. 
 
Tilsvarende følges der op på forholdene for toldkontrol i Kastrup Lufthavn, ved Ler-
nacken samt for buskontrollen i København. 
 
Der er udfordringer med træningsbeholdninger af narko af ordentlig kvalitet til hunde-
træning. Simon følger området og overvejer mulige initiativer fra Toldudvalgets side. 
 
Henrik pegende på det rimelige varsel, der skal være i forbindelse med en vagt- hvad 
fristen er for ændring af §15-dage på en fastlagt tørn. 
 
Simon forespurgte på muligheden for at underskrive en mail med W-nr. fremfor nav-
net, som kan danne grundlag for en anmodning om aktindsigt. Det burde være muligt 
– og autosignaturen i mails kan ændres ved henvendelse til It. 
 

9. Synlighed og kommunikation (fast punkt) 

Toldudvalgets nyhedsbreve 
Efter hvert møde i DTS Toldudvalg udsendes der nyhedsbrev via mail til alle DTS med 
lemmer i Toldstyrelsen. Er der medlemmer, der ved en fejl ikke har modtaget disse ny-
hedsbreve, så giv venligst en tilbagemelding til udvalgets formand Kim Andersen. 

Toldledelsens nyhedsbreve 
Toldledelsen udsender løbende nyhedsbreve til alle medarbejdere i Toldstyrelsen (pri-
mært via artikler på nettet). Når nyhedsbrevene modtages, bliver de indarbejdet i 
Toldudvalgets nyhedsbrev, som videresendes til DTS sekretariat, der sørger for at vi-
deresende til samtlige DTS-tillidsrepræsentanter til orientering.  

DTS Hjemmeside 

DTS-hjemmeside opdateres løbende med referater fra DTS Toldudvalgs møder. 

DTS Bladet Dansk Told & Skat 
DTS Toldudvalg kan løbende indsende artikler, indlæg mv. til optagelse i DTS-bladet 
Dansk Told & Skat. 

Andet 

Toldudvalget giver løbende høringssvar på ændringer af lovgivningen. 
 

10. Eventuelt, herunder nyt møde 
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Eventuelt 
Der var intet under punktet. 

DTS-medlemmerne i lufthavnen/frihavnen var inviteret til at møde Toldudvalget, og ef-
ter Toldudvalgsmødet afholdt Valgenhed Kystvejen m.fl. sin generalforsamling, hvor 
der var en bred dialog med medlemmerne om arbejdsforholdene på toldområdet. 

Kim Andersen og Henrik Michaelsen blev genvalgt som tillidsrepræsentanter. 

Nyt møde 
 
Toldudvalgsmøde: 14. maj 2024 i Padborg.  
SU: 13/3-2024 
Lønforhandlinger: start primo marts 
 

 
 
 
 
 
 
 
 


